
Protokół Nr XXI/08 

z XXI sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 29 grudnia  2008 roku 

 

 

 

Dnia 29 grudnia 2008 roku o godz. 10-tej w Zespole Szkół w Radomicach odbyła się XXI 
sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz Gminy – 
Pan Andrzej Rozen, Kierownik ROR - Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik SAPO – Pan 
Kazimierz Mątowski, Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka. 

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXI sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipno – 
Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 15 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.. 

 
1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Lipno, 
b) ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu dotyczącego 

wynagradzania pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Lipno, 

 



c) wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom Ochotniczej Straży 
Pożarnej z terenu gminy Lipno za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Lipno, 

d) upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, 
e) przystąpienia Gminy Lipno do „Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Gmin 

Dobrzyńskich Region Południe”, 
f) zmiany budżetu Gminy Lipno na 2008 rok ( uchwała zostanie dostarczona w późniejszym terminie) 
g) programu współpracy Gminy Lipno z organizacjami pozarządowymi na rok 2009, 
h) uchwalenia programu profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii 

na terenie Gminy Lipno na rok 2009, 
i) budżetu na rok 2009. 
 
 
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXI sesji Rady Gminy Lipno. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi, bądź propozycje 
zmian do przedstawionego  porządku obrad. 

 

 

 Wójt Gminy Lipno wnosi o poszerzenie proponowanego porządku obrad w pkt 2 Podjęcie 
uchwał w sprawach, o następujące projekty uchwał: 

- ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy Lipno 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta w sprawie 
poszerzenia proponowanego  porządku obrad. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli w/w wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

 

Ad. pkt 1 c 

 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania 

 

 



Ad. pkt 1 d 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

Ad. pkt 2a 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Lipno. 

 

Radna Charyton Grażyna Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 
że zgodnie z obowiązującymi przepisami wynagrodzenie Wójta Gminy uchwala Rada Gminy. 

- wynagrodzenie zasadnicze Wójta w gminie liczącej do 15.000 mieszkańców może wynosić 
od 4.200 zł do 5.900 zł 

Komisja Budżetu i Finansów proponuje 5.200 zł 

- dodatek funkcyjny może wynosić od 1.500 zł do 1.900 zł 

Komisja Budżetu i Finansów proponuje 1.650 zł 

- dodatek specjalny może wynosić od 20%  do 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego 

Komisja Budżetu i Finansów proponuje w wysokości 30% tj. w kwocie 2.055 zł 

- dodatek za staż pracy w przypadku Pana Wójta wynosi 20% wynagrodzenia zasadniczego tj. 
w kwocie 1.044 zł. 

Łącznie proponowane wynagrodzenie Pana Wójta wynosiłoby 9.945 zł brutto. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/97/08 w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy Lipno i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



Ad. pkt 2 b 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości 
jednego punktu dotyczącego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych Gminy Lipno. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wynagrodzenie w jednostkach organizacyjnych gminy ustala 
się na podstawie najniższego wynagrodzenia ustalonego przez Radę Gminy oraz wartości 
punktu. Wartości te były ustalane dwa lata temu; poprzedni Wójt skorzystał z prawa, gdzie 
ustawa mówi, ze można podwyższyć tę kwotę w granicach do 10% i kwota ta została 
podwyższona o ten procent. 

W związku z tym, że teraz nie można by zrobić żadnego ruchu, stąd projekt tej uchwały.     
Dla SAPO proponuje się wynagrodzenie najniższe 800 zł, a wartość punktu 5,50 zł;                 
dla GOPS proponuje się wynagrodzenie najniższe 900 zł, a wartość punktu 6,80 zł. 

Jeżeli chodzi o kalkulacje podwyżek, to w SAPO wyniesie ok. 12%, co będzie stanowiło 
kwotę ok. 100 zł; natomiast w GOPS wyniesie ok. 3-4%. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/98/08 w sprawie ustalenia 
najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu dotyczącego wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Lipno  i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 c 

 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjecie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom 
OSP z terenu Gminy Lipno za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym 
organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Lipno. 

 

Radca Prawny poinformował, że Ustawa o ochronie przeciwpożarowej przewidywała już 
odpłatność za tego typu akcje dla strażaków OSP, obecne przepisy wprowadzają obligo 
podjęcia takiej uchwały. W związku z tym przygotowany został projekt uchwały, który został 

 



rozdzielony na dwie stawki: 1/300 przeciętnego wynagrodzenia ogłaszanego przez Prezesa 
GUS za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym tj. ok.9,90 zł za godzinę, natomiast 
przy szkoleniu wprowadziliśmy stawkę 1/600 przeciętnego wynagrodzenia ogłaszanego przez 
Prezesa GUS. 

Jeżeli chodzi wypłatę ekwiwalentu za udział w akcji gaśniczej to każdorazowo Komendant 
danej jednostki będzie musiał składać stosowne dokumenty potwierdzone przez Państwową 
Staż Pożarną o udziale w akcji gaśniczej, o stanie osobowym i czasookresie. 

Ustawa nie przewiduje jaka ma być to kwota, określa tylko minimalną stawkę tj. 1/175. 

Radca Prawny sądzi, że po roku funkcjonowania tej uchwały, będzie mniej więcej wiadomo 
jaka będzie skala wypłacanych ekwiwalentów i jak to wszystko zafunkcjonuje. 

 

Radny Kowalski Jan cieszy się, że jest przygotowany projekt tej uchwały, nadmienił, że w 
innych Gminach np. w Gminie Wielgie taka uchwała funkcjonuje już od roku. 

Pan Jagielski Stanisław Sołtys z Brzeźna zwrócił się z zapytaniem czy ten ekwiwalent 
będzie również wypłacany kierowcom, którzy są na etatach. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że kierowcom nie będą wypłacane ekwiwalenty. 

Radny Strużyński Stanisław nadmienił, że o ile dobrze pamięta, to nie ma zatrudnionych 
kierowców w OSP, tylko  są konserwatorzy, więc zastanawia się czy tym osobom nie należy 
się również ten ekwiwalent. 

Radny Lewandowski Zdzisław uważa, że dlatego, że płacone miał tylko tzw. konserwator, 
to przez to upadały straże. Często pozostali strażacy mówili, że skoro ktoś ma płacone, to 
niech jedzie do pożaru, za darmo nie będą jeździć. 

Zdaniem Radnego nie ma potrzeby podwójnego płacenia, konserwatorzy za swoją pracę mają 
wystarczające wynagrodzenie. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/99/08 w sprawie 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom OSP z terenu Gminy Lipno 
za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub Gminę Lipno  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

 

 



Ad. pkt 2 d 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjecie uchwały w sprawie upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej. 

Radca Prawny wyjaśnił, że począwszy od 01 października tego roku, a w dużej mierze od     
1 stycznia przyszłego roku nastąpiły istotne zmiany w zakresie spraw związanych z tzw. 
alimenciarzami. Ustawa nie jest doskonała, zapomniano w niej dokonać zapisu co do części 
spraw załatwianych z tej Ustawy. Mianowicie z ustawy jednoznacznie wynika kto ma 
wydawać decyzje i jak to ma wyglądać i że Pan Wójt może upoważnić osobę do tego, żeby 
wydać decyzję żeby alimenty wypłacać. Zapomniano tylko o tym, kto ma załatwiać sprawy, 
aby od tych którzy tych alimentów nie płacą ściągać te należności, aby ich dyscyplinować, 
aby występować do rejestru dłużników. 

W związku z tym pojawiło się szereg komentarzy i w Gminach zdecydowano się na podjęcie 
uchwał, aby Rada Gminy tą lukę prawną w jakiś sposób wypełniła. Całe szczęście, że w 
Ustawie o samorządzie gminnym jest przepis, który pozwala Radzie Gminy upoważnić albo 
jednostkę albo określone osoby do wypełniania tych zadań. 

W związku z tym przedłożony jest projekt uchwały, aby upoważnić do tego Kierownika 
GOPS, a w praktyce będzie wykonywał to pracownik, który zajmuje się świadczeniami 
rodzinnymi i świadczeniami alimentacyjnymi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/100/08 w sprawie 
upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej  i 
poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 e 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przechodzi do kolejnego punktu tj. 
podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lipno do „Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Działania Gmin Dobrzyńskich Region Południe”. 

Wójt Gminy zasygnalizował, że więcej w tym temacie powie nam Kierownik RGK Pan 
Grzegorz Koszczka. 

Pan Wójt nadmienił, że właśnie Pana Grzegorza Koszczkę proponuje upoważnić do 
reprezentowania naszej gminy w tym Stowarzyszeniu. 

 



Kierownik RGK nadmienił, że temat ten po raz kolejny wraca na obrady Rady Gminy, a to z 
uwagi na to, że zmieniają się przepisy dotyczące formuły działania Lokalnej Grupy Działania. 
Lokalna Grupa Działania jest to Stowarzyszenie, te Lokalne Grupy Działania mają 
praktycznie przyznane w formie systemowej środki, lecz żeby te środki mogły uzyskać, 
muszą złożyć odpowiednie dokumenty m.in. określenie przynależności poszczególnych gmin. 

Pan Kierownik przypomniał, że nasza Gmina już to uczyniła, lecz teraz dodatkowo weszło, że 
Gmina musi upoważnić konkretną osobę do reprezentowania Gminy w tym Stowarzyszeniu. 
Na lata 2009-2013 jest ponad 8 mln zł na 10 gmin. 

Prezesem tej Lokalnej Grupy Działania jest z-ca Wójta Gminy Czernikowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady nadmienił, że jest jedna osoba zgłoszona do reprezentowania naszej 
gminy w tym Stowarzyszeniu tj. Pan Grzegorz Koszczka. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś inne kandydatury. Innych kandydatur nie 
zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/101/08 w sprawie 
przystąpienia Gminy Lipno do „Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Gmin 
Dobrzyńskich Region Południe”  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 f 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały w 
sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2008 rok. 

 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2008 
rok. Zmiany te podyktowane są tym, iż otrzymaliśmy dotację z budżetu Wojewody na 
dofinansowanie pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych 
pracowników w kwocie 18.942 zł. O tę kwotę zwiększa się budżet po stronie dochodów do 
kwoty 28.643.586 zł ; o tę samą kwotę zwiększają się również wydatki. Z tym, że w 
wydatkach dokonano jeszcze drobnych zmian, nawet o 3 zł dotyczących POKL-u. 

Zwiększamy również o 1.000 zł wydatki na Kulturę, a wynika to z potrzeby zapłacenia 
faktury za mapy do projektu remontu świetlicy w Radomicach; kwota ta jest zdjęta z budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 



Ponadto jest zmieniony załącznik o dochodach własnych, przeniesiono 1.000 zł z zakupów 
materiałów i wyposażenia na usługi. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/102/08 w sprawie zmian 
budżetu Gminy Lipno na 2008 rok  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 g 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie uchwały w 
sprawie programu współpracy Gminy Lipno z organizacjami pozarządowymi na rok 2009. 

 

Radca Prawny nadmienił, że aby podjąć uchwałę budżetową, to ona musi być poprzedzona 
podjęciem dwóch uchwał tj. programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
program profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii. 

Uchwała w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2009 jest 
to klasyczna uchwała jak co roku, ona nie ulega zmianom już od kilku lat. Głównie chodzi o 
kwestie związane ze sportem i rekreacją. Środki na ten cel muszą być przewidziane w 
budżecie bądź to ogólna kwota bądź na poszczególnych paragrafach. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/103/08 w sprawie 
programu współpracy Gminy Lipno z organizacjami pozarządowymi na rok 2009  i poddał go 
pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 

 

 



Ad. pkt 2 h 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu tj. podjęcie 
uchwały w sprawie uchwalenia programu profilaktyki rozwiązywania problemów 
alkoholowych i narkomanii na terenie Gminy Lipno na rok 2009. 

Kierownik GOPS poinformowała, że zadania związane z prowadzeniem działań 
profilaktycznych i rozwiązywanie  problemów alkoholowych należą do zadań Gmin. W 
Gminie Lipno od kilku lat czynione są starania by pomóc mieszkańcom w rozwiązywaniu 
problemów alkoholowych, uzależnień i przemocy. Lokalny system pomocy jest czynnością 
ciągłą, dlatego też działanie związane z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów 
alkoholowych, uzależnień i przemocy zawarte w treści programu są kontynuacją podjętych w 
latach poprzednich prac, które należy realizować w systemie działań długofalowych i nie 
można ich wyraźnie dzielić, a także zamknąć w ściśle określonych przedziałach czasowych. 
Najbardziej efektywną formą rozwiązywania problemów alkoholowych są wszelkiego 
rodzaju działania profilaktyczne i naprawcze podejmowane na poziomie społeczności 
lokalnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/104/08 w sprawie 
uchwalenia programu profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii na 
terenie Gminy Lipno na rok 2009  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 i 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przystępuje do punktu – podjecie uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy Lipno. 

 

Skarbnik Gminy nadmieniła, że jest to uchwała również związana z projektem budżetu.      
W projekcie budżetu zostały zaplanowane podwyżki diet dla Sołtysów. Do tej pory dieta ta 
wynosiła 180 zł miesięcznie, a od 01 stycznia 2009 roku proponuje się podwyższenie diety 
dla Sołtysów do kwoty 200 zł miesięcznie. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/105/08 w sprawie 
ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy Lipno  i poddał go pod głosowanie. 

 



Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 12 glosami „Za”, 
3 „Wstrzymującymi się” przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 j 

 

Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, że przystępuje do kolejnego punktu obrad tj. 
podjęcie uchwały w sprawie budżetu na rok 2009. 

 

Wójt Gminy Lipno Pan Andrzej Piotr Szychulski przedstawił uchwałę Nr 183/2008 
Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 08 grudnia 
2008 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Lipno na 2009 rok wraz z objaśnieniami i informacją o stanie mienia komunalnego ( uchwała 
w załączeniu). 

Pan Wójt przedstawił również Uchwałę Nr 184/2008 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 08 grudnia 2008 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego przez Wójta Gminy 
Lipno w projekcie uchwały budżetowej gminy na 2009 rok ( uchwała w załączeniu). 

Będąc przy głosie poinformował, że Gmina Lipno podpisała porozumienie partnerskie z 
Powiatem Lipnowskim na obustronną partycypację w kosztach przebudowy dróg: 

- Gmina Lipno na „Przebudowę drogi powiatowej nr 2715 C Radomice – Kłokock 20.000 zł 

- Powiat Lipnowski na „Przebudowę drogi gminnej nr 170507C Złotopole-Jastrzębie od km 
0+0,50 do km 1+872” 20.000 zł, realizowanych w ramach „Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011”. 

Ponadto dodał, że zwiększono dochody z tytułu podatku od czynności cywilno-prawnych o 
kwotę 24.400 zł z przeznaczeniem na dokumentację remontu w Radomicach ( budynek 
biblioteki).  

W związku z tym wnosi o wniesienie autopoprawki do projektu budżetu Gminy Lipno na 
2009 rok. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy jest potrzeba, aby dokładnie przedstawiać projekt 
budżetu na 2009 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy uważa, że wszyscy otrzymali materiały dotyczące projektu 
budżetu na 2009 rok, więc nie ma potrzeby, aby je szczegółowo przedstawiać. Następnie 
zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

 



Radna Charyton Grażyna Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła 
opinię Komisji w sprawie projektu budżetu na 2009 rok ( opinia w załączeniu). 

 

Radny Lewandowski Zdzisław nadmienił, że jest to projekt budżetu bardzo ambitny, jest 
planowanych bardzo dużo inwestycji. Mimo tak ogromnych ilości inwestycji, niezadowolenie 
było duże wśród członków Komisji, że jeszcze więcej nie zaplanowano inwestycji. Potrzeb 
jest bardzo dużo, a ostatnio zauważa się duże nasilenie, żeby tych inwestycji było w każdej 
miejscowości. 

Ponadto Radny dodał, że nie zawsze korzystne są inwestycje realizowane przy współudziale 
środków unijnych, te inwestycje z reguły są bardzo drogie. Radny ma nadzieję, że ten projekt 
budżetu uda się zrealizować.  

Radny zasygnalizował również, że wiele zastrzeżeń budzą opracowywane przez fachowców 
kosztorysy, zdaniem wielu radnych, te kosztorysy są zbyt wysokie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tej sprawie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXI/106/08 w sprawie budżetu 
na rok 2009  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 14 głosami „Za” 
przyjęli projekt w/w uchwały. ( W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, jedna osoba była 
nieobecna podczas głosowania). 

 

Ad. pkt 3, 4, 5 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnych punktów porządku 
obrad, proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, wolne wnioski i zapytania, 
odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 

Radny Lewandowski Zdzisław wracając do uchwały w sprawie ekwiwalentu dla członków 
OSP, uważa, że jest to taka pilotażowa uchwała, żeby uzdrowić całą sytuację w strażach. 
Radny jest zdania, że płacenie równo tzw. konserwatorom nie jest uczciwe. Radny uważa, że 
przez ten rok należy przyjrzeć się dokładnie wszystkim strażom, aby móc podjąć inne, lepsze 
rozwiązania na przyszłość. 

 

 



Radny Chojnicki Ryszard przedstawił kilka spraw, które były omawiane na posiedzeniu Izb 
Rolniczych odbytym w miesiącu grudniu. W posiedzeniu tym udział brali przedstawiciele 
ARIMR, Agencji Rynku Rolnego oraz Radca prawny. 

Według informacji przekazanej przez przedstawicieli ARIMR w Skępem, na złożonych 5.000 
wniosków o płatności, 3.500 wniosków już przekazano środki na konta, pozostałe przekazane 
będą do końca miesiąca stycznia 2009. 

Poruszane były także sprawy rejestracji zwierząt gospodarskich, prośba o terminowe 
wywiązywanie się z tego obowiązku. 

Ponadto rolnicy, którzy zrezygnowali z upraw buraka cukrowego, mogą ubiegać się o 
dofinansowanie na zakup nowych narzędzi rolniczych z tytułu przekwalifikowania upraw. 
Można liczyć na dofinansowanie w granicach 30-40%. 

Radny nadmienił, ze na posiedzeniu poruszane były także sprawy dotyczące słupów 
energetycznych znajdujących się na polach. Można występować o odszkodowanie do 
Energetyki, ale nie jest to łatwa sprawa. Aby wystąpić o odszkodowanie należy ustalić 
właściciela linii przesyłowej, trzeba podać numer działki, na której znajdują się te słupy, 
napisać pozew. Taki pozew rozpatruje Energetyka. Jeżeli nie zgodzimy się z tym co 
postanowi Energetyka, wówczas możemy zwrócić się do Sądu o wyjaśnienie sprawy. 

 

Radny Górnicki Józef uważa, że jeżeli chodzi o odszkodowania od Energetyki za znajdujące 
się na polach słupy, to nie jest łatwa sprawa. Poinformował, że występując o jakiekolwiek 
odszkodowanie trzeba udowodnić, że do obróbki tego pola jest potrzebny sprzęt 
specjalistyczny. Radny nadmienił, że dowiadywał się w tej sprawie, bo u siebie na jednym z 
pól ma 13 słupów energetycznych, a wcześniej było ich ok. 20. 

 

Radny Strużyński Stanisław prosi o zainteresowanie się przez Pana Wójta sprawą granic 
sołectwa Rumunki Głodowskie; w sprawie tej składał wcześniej pismo, gdzie były 
naszkicowane granice. Radny nadmienił, że w środku sołectwa Rumunki Głodowskie 
wciśnięte jest inne sołectwo. 

 

Radny Górnicki Józef poddaje pod rozwagę, czy nie należałoby coś zrobić w sprawie 
rozgraniczenia dróg. Są tacy rolnicy, którzy podorują drogi. 

Zwrócił się również z zapytaniem czy jest możliwość na dzień dzisiejszy, aby sprzedać 
remizę strażacką wraz z klubem i działką na terenie gminy. 

 

 



Radca Prawny wyjaśnił, że jeżeli chodzi o sprzedaż remizy, to jeżeli jest na mieniu Gminy, 
to teoretycznie jest taka możliwość. Wymagana jest uchwała Rady Gminy i wówczas 
ogłoszony będzie mógł być przetarg. 

Nawiązując do wypowiedzi Radnego Strużyńskiego, wyjaśnił, że na terenie Gminy wokół 
miasta Lipna mamy kuriozalną sytuację, nie mamy miejscowości, a mamy ulice np. ul. 
Rypińska, Sierpecka, Jastrzębska, jest pomieszana kwestia obwodów geodezyjnych, gdzie się 
nakładają na to nazwy sołectw, jakie przyjęliśmy np. Lipno I, Lipno II.  

Wynika to z faktu, że do 1973 r. bądź 1974r Miasto Lipno miało dwukrotnie większą 
powierzchnię jak obecnie. Potem doszło do tego, że były dwie strefy podatkowe – miejska i 
wiejska i na skutek oddolnych głosów, kiedy następowała zmiana reformy powiatowej, 
dokonano zmiany, ale nikt nie odwrócił całego procesu, nie przywrócono dawnych nazw. 
Jeżeli chcielibyśmy dokonać zmiany, musimy przeprowadzić konsultacje społeczne. 

Jeżeli chodzi o drogi, to aby przeprowadzić tego typu czynności, żeby to uporządkować, to na 
dzień dzisiejszy trzeba by wydać ok. 10 mln zł, dlatego, że na terenie Gminy Lipno w ok. 
90% dróg nie wiadomo czy są rozgraniczone. W latach 1963-66 zakładano ewidencję 
geodezyjną, założono ją metodą fotometryczną i często jest tak, że jest 6 metrowa, a była 8 
metrowa, napisano że ma 12metrów, a faktycznie jest 4 metrowa.  

Co jakiś czas Rada podejmuje uchwałę, kiedy mieszkańcy dobrowolnie oddają na rzecz 
Gminy jakąś działkę, bo ktoś kiedyś tego nie zrobił. Trzeba z tym żyć, w sytuacjach 
konfliktowych staramy się to rozgraniczać, ale jest to cała procedura. 

 

Radny Lewandowski Zdzisław zasygnalizował, że za rok lub dwa będą wymieniane z 
Urzędu dowody osobiste, bo obecne nie spełniają wymogów unijnych, może wówczas pewne 
rzeczy, nie ponosząc kosztów można by zrobić. 

Radny nadmienił, że w poszczególnych miejscowościach numeracja samych domów nie jest 
odpowiednia, nie ma żadnej chronologii. 

Radny poddaje pod rozwagę możliwość utworzenia ulic w większych miejscowościach na 
terenie Gminy. 

Radny obserwując obecną sytuację, zauważa fakt wydzielania i sprzedaży działek 
budowlanych – za jakiś czas może to spowodować że część wsi będzie odcięta od możliwości 
dojazdu kombajnów do pól, bo dopóki droga jest 3 czy 4 metrowa i nie są ogrodzone 
nieruchomości, to kombajn przejedzie, ale jak właściciele zagrodzą swoje nieruchomości, to 
wówczas kombajn nie przejedzie taką drogą. 

Radca Prawny uważa, że kwestia uregulowania nazw miejscowości, to nie jest problem 
wymiany dowodów osobistych. Problem jest w konsultacjach, a także drugi istotniejszy, to 
księgi wieczyste, akty notarialne, dowody rejestracyjne, prawa jazdy i wiele innych 
dokumentów. 

 



Sołtys z Głodowa zwrócił się z zapytaniem czy jest jakaś możliwość, aby wyegzekwować od 
rolników, aby nie wyjeżdżali na drogi gminne np. podczas uprawy ziemi; często zdarza się, że 
orząc wyjeżdżają na drogę, nasypują ziemię i w ten sposób niszczą drogi. 

Radca Prawny uważa, że lepszym rozwiązaniem tego problemu będzie wywieranie takiej 
umiejętnej presji przez sąsiadów, przez sołtysów, aniżeli jakieś formy prawne. 

Będąc przy głosie wspomniał inny problem, który się pojawia, otóż wiele osób z miasta 
kupuje działki na terenie Gminy, buduje domy i zamieszkują; a teraz zaczynają im 
przeszkadzać zapachy. Piszą do Gminy wiele pism, skarg i chcą wywrzeć na nas jakieś 
decyzje. 

 

Wójt Gminy podziękował za uchwalony budżet na 2009 rok. Podkreślił, że jak to już było 
wcześniej powiedziane, jest to bardzo ambitny budżet, bo na inwestycje zaplanowana jest 
kwota 6.461.000 zł, to jest ok. 24,7% wydatków majątkowych, natomiast w stosunku do 
całego budżetu to jest prawie 20%. Planowany jest również wysoki deficyt, bo wynosi 
2.050.000 zł, ale Pan Wójt ma nadzieję, że wszystkie zabiegi pozwolą, że pozyskane zostaną 
środki z zewnątrz. 

Pan Wójt podkreślił, że rozważa zatrudnienie w Urzędzie Gminy geodety mając na uwadze 
fakt, że jest wiele spraw, które wymagają rozstrzygnięć – wiele dróg wymaga rozgraniczeń. 

Kończąc jeszcze raz bardzo serdecznie podziękował za uchwalony budżet na 2009 rok i ma 
nadzieję, że przy współpracy, jak również dobrej woli, jesteśmy w stanie nasze planowane 
działania wprowadzić w życie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wszystkim obecnym i całym rodzinom życzenia na 
nowy rok, aby był szczęśliwy i aby za rok nikogo z nas nie zabrakło. 

 

Pan Wójt w imieniu własnym i pracowników Urzędu Gminy złożył najlepsze życzenia 
noworoczne dla wszystkich obecnych i ich rodzin. 

 

Ad. pkt 6 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XXI sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 

 

Protokolant                                                                                    Przewodniczący Rady Gminy 
Żaneta Wołkowicz                                                                                  Bohdan Nowak 

 


